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ZPRAVODAJ
Obecní obchod 
Na veřejném zasedání 16.8.2024 jsme občanům oznámili, 
že nedošlo k naplnění dohody ze strany současného nájemce 
prodejny. Součástí dohody bylo vyklizení prostoru „bufetu“ 
nájemcem, aby obec mohla „bufet“ na své náklady opravit 
a připravit v něm přechodnou prodejnu, která by byla v provozu 
po dobu rekonstrukce obchodu. 

Tato nesoučinnost ze strany nájemce bohužel způsobí uzavření 
obecní prodejny v lednu až únoru 2025, tj. po dobu rekonstrukce 
prodejny. 
 
Zastupitelstvo se zavázalo, že rekonstrukci provede v co nejkratším 
termínu a po dobu uzavření zajistí občanům náhradní způsoby 
nákupu potravin. 
 
Současný nájemce tak končí k 31.12.2024 s povinností 
do 3 dnů prostory prodejny vyklidit. 

Obec v současné době hledá nového nájemce a zároveň 
zastupitelstvo intenzivně diskutuje o další modelech provozování 
prodejny, kdy v úvahu přichází především provozování prodejny 
přímo obcí.  
 
Zároveň připravujeme vlastní rekonstrukci, kdy se prodejna dočká 
nového vybavení i uspořádání. Součástí stále zůstane možnost 
posezení, která bude dokonce rozšířena (viz vizualizace nové 
prodejny dole na obrázku).

z Borovničky

Hybridní režim prodejny 
Ráno a dopoledne vás čeká prodavač/
asistent, který vám rád pomůže s 
nákupem a platbou (platební kartou ale i 
hotovostí).  
Odpoledne a večer zůstává prodejna 
otevřená díky jednoduchému čipu 
(kartě), který dostanete na obecním 
úřadě. 
Platit můžete přímo touto „obecní“ 
kartou, kterou si nabijete penězi na 
obecním úřadě a útraty se z ní postupně 
odečítají. Další možností je platba 
standardní bankovní kartou. 
Volby jak zaplatit si tak můžete vybrat 
podle svých preferencí. 
Nákup si můžete samozřejmě objednat 
dopředu. Stačí si ho pak jen vyzvednout a 
zaplatit. Zboží v nabídce je od místních 
výrobců, od pečiva až po uzeniny, a vy 
sami můžete mít slovo v tom, co prodejna 
nabízí. A co je nejlepší, v případě 
obecního provozu drží prodejna ceny 
nízko, abyste mohli nakupovat výhodně.

V rámci celkové rekonstrukce prodejny a „bufetu“ je i rekonstrukce venkovního posezení. 
 
Zámková dlažba i pergola dala tomuto koutu nový vzhled. Věříme, že střed obce zaslouží zútulňování a vylepšování. 
Kvalita venkovního posezení se tak výrazně zlepšila. 
 
Plánujeme, že posezení bude v zimních měsících propojeno s otevřeným „bufetem“, kde bude možné zatopit a 
posedět. 
 
Rekonstrukce „bufetu“ bude realizována až jako poslední, protože se chceme soustředit na vlastní obchod a ten 
otevřít co nejdříve.
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Minulé společenské akce v obci 
  

Vedle jarních a letních aktivit (MDŽ, Čarodějnice, Folkový koncert v 
kostele a Letní slavnost) začínáme pořádat sérii nových 
Cestovatelských přednášek. Prvním statečným byl místní 
rodák, který vyprávěl o svém putování na kole z Portugalska do 
Čech, dalším byl trutnovský pedagog a cestovatel, který nám přiblížil 
cestování po Alpách. S cestovatelskými přednáškami budeme 
pokračovat i v následující zimní sezóně. Na začátku listopadu se 
zprostředkovaně podíváme do Peru a po novém roce nás čeká 
přednáška pana Chmelíka o putování po Gruzii. 
 
Teď na podzim se i přes zataženou oblohu vydařila Drakiáda. 
Draci vzlétli vysoko, každý malý účastník dostal malou odměnu, 
nechybělo tradiční opékání buřtů a svařákem a nealko moštem se 
všichni zahřáli. Děkujeme MAS Královédvorsko za materiální i 
finanční podporu komunitního setkávání. 
 
Vrchol houbařské sezóny jsme spojili 
s Mykologickou besedou nad úlovky 
z místních lesů.  Přednáška a beseda 
nalákala nadšence sběru hub. Houby 
známé i neznámé, jedlé i nejedlé byly k 
vidění nejen na fotografiích, ale i čerstvě 
natrhané. Děkujeme členům 
Mykologického kroužku z Trutnova 
za poutavé povídání, spoustu rad a 
těšíme se na příští rok.

Obchod - historické okénko 
V létě 1960 se začalo s výstavbou obchodu v části bývalého 
hostince. Z bývalých bytů vedoucího hostince se zbudovala 
samoobsluha, přistavily se sklady a vchod. 
 
Samoobsluha byla otevřena 14.12.1960, vedoucím byl tehdy 
pan Hák, bývalý vedoucí Jednoty "U Kopeckých", která byla 
otevřením Samoobsluhy zrušena. Kromě pana vedoucího zde 
byla zaměstnána ještě jedna paní prodavačka. 
 
Tržba prvního dne byla závratných 11.500 Kčs. 
V následujících letech 1961-1962 byl stržen svah naproti 
hostinci, aby tak "maminky mohly parkovat kočárky během 
nákupu“. 
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Odpadové hospodářství 
Děkujeme, že třídíte! 
Apelujeme na všechny, aby odpady neukládali 
na místa, kam nepatří, nechceme kvůli pár 
lidem instalovat drahé kamerové systémy. 
 

Právě proto obec investuje do odpadového hospodářství. 
Nebezpečný odpad svážíme 2x ročně (jaro, podzim). 
 

Velkoobjemový odpad svážíme 1x ročně (jaro). 
Upozorňujeme, že svoz velkoobjemového odpadu neslouží 
k vyklízení nemovitostí. 

Pokud potřebujete vyklidit chalupu, kontaktujte Marius Pedersen a oni vám kontejner přistaví přímo k vám. 
 
Co nepatří do černé popelnice?

Pokud bude v černé popelnici obsažena posekaná tráva, 
listí, stavební odpady nebo vytříditelné odpady nebude 
nádoba vysypána. V případě zjištění výskytu 
nepovoleného druhu odpadů v nádobě nemá občan 
nárok na náhradní svoz.  
Žádáme občany, aby v rámci zabezpečení maximální 
míry vytřídění a čistoty jednotlivých materiálů 
dodržovali ustálená pravidla. Nádoby na tříděný odpad, 
které budou obsahovat nepovolené odpady, 
nebudou svozovou firmou vyváženy 
 

Při poškození nádoby na odpad kontaktujte co 
nejdříve Marius Pedersen na telefonu 493 646 111 nebo na 608 233 846. Zaregistrují stížnost, technici se 
dojedou na poškozenou nádobu podívat a v případě, že opravdu došlo k poškození ze strany odpadové firmy, 
vám bude nádoba nahrazena.

Divoká skládka bioodpadu v lese OPĚT!?

Finanční příspěvky obce 
Příspěvek na pořádání kulturních 
a sportovních akcí 
Obec podporuje každou snahu o rozhýbání života v obci, 
proto se zastupitelstvo rozhodlo podporovat občany 
v organizování kulturních či sportovních akcí, takže pokud 
máte nějakou myšlenku na pořádání turnaje, koncertu, akce 
pro děti…neváhejte a koukněte na stránky obce, kde jsou 
přesné podmínky čerpání. Můžete nakoupit poháry, ceny, 
zaplatit občerstvení či kapelu. 
 
Příspěvek na Domácí čistírny 
odpadních vod 
Jelikož pro obec je vybudování kanalizace naprosto 
neufinancovatelné, stále pokračuje podpora obce pro domácnosti, 
které zřizují domácí čistírny odpadních vod. O příspěvek do výše 
50.000 Kč, maximálně však 90% výdajů, může zažádat každý 
trvale hlášený obyvatel obce Borovnička. Žádost je ke stažení na 
internetových stránkách obce i s podrobnými podmínkami, či 
k vyzvednutí na obecním úřadě.

Nezapomeňte!
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Plánované akce 
Všichni vítáni!

Investiční akce v obci 
  

V souladu s plánem rekonstrukce cest do roku 2027 jsme opravili 
další úseky obecních účelových komunikací. Nový povrch tak 
dostala cesta ke hřišti, která byla vyspádována, osazena 
svodnicemi a byl podél ní vykopán pořádný příkop, který bude 
odvádět dešťovou vodu. Druhým opraveným úsekem je cesta 
k nádraží. I tam jsem se snažili, aby voda z tajícího sněhu netekla 
po tělese cesty a nevznikaly ledové jazyky, které nás na tomto úseku 
často trápily. Celá cesta má nový sklon a voda bude odváděna 
příkopem, někde částečně zatrubněným. 

  Byly opraveny i nájezdy na hlavní silnici, aby se výjezdy staly 
bezpečnějšími a přehlednějšími. V poslední fázi byl opraven výjezd 
na hlavní silnici u bývalého mlýna, kde se podstatně zmírnil zlom, 
který vznikal postupným navyšováním hlavní komunikace. 

. V roce 2025 budeme pokračovat podle plánu, kdy do rekonstrukce 
cest chceme investovat 20% obecního rozpočtu. 
 

Vedle cest jsme se věnovali i zvelebování středu obce. Vedle již 
zmíněného prostranství u bufetu, máme vymalovaný sál, kde v 
roce 2023 proběhla rekonstrukce vnitřního osvětlení. V sále 
máme také nová kamna, kterým slouží nově vyvložkovaný 
komín. Sál je tak připraven na obecní ples a první zátěžovou 

zkoušku ve formě obecní tancovačky. 
  Věnovali jsme se i prostranství naproti 
hospodě, kdy jsme pořídili pro zvýšení 
bezpečnosti zábradlí k terase, které 
snad zabrání rychlému poklesu nálady po 
celovečerním posezení u hospody. 
Nezapomínáme ani na nejmenší a dále 
rozvíjíme dětské hřiště u terasy 
naproti hospodě. Letos jsme přidali nové 
certifikované prolézačky a malované 
pexeso s přírodními motivy. Věříme, že 
děti si teď užijí více zábavy při čekání na 
rodiče. 
 

Snažíme se co nejvíc eliminovat odpad 
kolem cest, luk a polí, byť se jedná o bio 

odpad. Nezapomínejte, že je to stále odpad a jeho odkládaní na 
k tomu neurčená místa je přestupkem! 
Proto jsme tento rok zakoupili velký kontejner na bioodpad, 
který pravidelně po naplnění vyvážíme do kompostárny. 

 
 

Na jaře byly také nahozeny obouchané zdi 
a obnoveny štuky do výše oken v kostele. 
V létě pak pan Holec ve svém volném čase 
opravil výdřevu nad zvonicí ze západní 
strany. Moc děkujeme i touto cestou. 
Veškeré opravy se financují z veřejné 
sbírky a proto patří dík i všem, kteří 
přispěli jakoukoliv částkou. 

Během roku proběhlo mapování k 
vodohospodářské studii, kterou jsme 
včetně navrhovaných opatření veřejně 

představili. Některá opatření  budou realizována už v příštím roce.

Připomínáme, že další veřejné zasedání zastupitelstva obce 
bude v pátek 13.12.2024 od 18:00 v místní hospodě. 

 
Přijďte se svými podněty k rozvoji Borovničky!
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